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PROTOKÓŁ NR XLVII/2018 
  obrad XLVII nadzwyczajnej sesji VII kadencji Rady Gminy Jeżewo  

z dnia 19 lipca 2018 r. w godz. 1100 – 1300 w Urzędzie Gminy w Jeżewie 
 

Obradom przewodniczył Pan Dariusz Werkowski  – Przewodniczący Rady Gminy. 
W obradach sesji na ustawowy skład Rady – 15 członków, zgodnie z listą obecności udział 

wzięło 10 radnych. Radni nieobecni usprawiedliwieni: p. Grażyna Dalak-Ożóg, p. Agnieszka 

Strzyżewska, p. Wojciech Młyńsi, p. Tadeusz Makowski.  

Spoza Rady Gminy w posiedzeniu uczestniczyli:  

1. Wójt Gminy – p. Maciej Rakowicz 

2. Skarbnik Gminy – p. Kamilla Prabucka 

Porządek obrad: 
 
1.  Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad.  

4. Składanie wniosków i interpelacji.  

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a. wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2018,  

b. zaopiniowania projektu uchwały w sprawie Wschodniego Obszaru Krajobrazu 

Borów Tucholskich,  

c. ogłoszenia gminnego konkursu dożynkowego i przyjęcia regulaminu jego 

przeprowadzenia.  

6. Wolne wnioski i zapytania.  

7. Zakończenie obrad sesji.  

 

Ad. 1. 
Otwarcia obrad XLVII nadzwyczajnej sesji VII kadencji Rady Gminy Jeżewo dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy p. Dariusz Werkowski, witając radnych oraz gości. 

 
Ad. 2. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na skład ustawowy 

Rady wynoszący 15 członków, w obradach sesji uczestniczy 10 radnych, co stanowi quorum 

upoważniające do kontynuowania obrad i podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad sesji, w wersji, jak wyżej, do 

którego radni, nie wnieśli żadnych uwag i w głosowaniu przyjęli jednogłośnie – 10 głosami 

„za”.  

 

Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy, poprosił Radnych o składanie wniosków i interpelacji.  

Wniosków i interpelacji nie złożono.  
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Ad. 5a.  
 
Pan Przewodniczący poprosił Skarbnik Gminy o wprowadzenie do projektu uchwały  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2018. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zmiana w budżecie dotyczy dochodów, gdzie zgodnie  

z decyzją Wojewody zwiększeniu uległa dotacja na rozbudowę Szkoły Podstawowej   

w Laskowicach w wysokości 22.000 zł i wobec tego zwiększony został plan na to zadanie  

i dotacja razem wyniesie 377.000 zł . Wskazała, że kwota 15.000 zł z kwoty 22.000 zł zostanie 

przesunięta na realizację OS, ponieważ po przetargu kwota zadania jest wyższa o 10.200 zł .  

Radny Sławomir Stefan zapytał o realizację planu finansowego I półrocza. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że I półrocze zakończyło się deficytem w kwocie 49.141,70 

zł, taki jest wynik wykonania budżetu gminy. Wykorzystane zostało 489.000 zł kredytu 

obrotowego (na r-ku bieżącym), który wykorzystywany jest dla płatności firmy MEL-KAM, 

wobec braku dofinansowania do inwestycji kanalizacyjnej. Nadmieniła też, że zostanie 

ogłoszony przetarg na kredyt. 

Radny Sławomir Stefan poprosił o informacje z realizacji wydatków majątkowych.  

Pani Skarbnik poinformowała, że do końca sierpnia zostanie przygotowane sprawozdanie 

finansowe z realizacji budżetu gminy za I półrocze, w którym dokładnie zostanie opisana 

realizacja inwestycji.  

Radny Sławomir Stefan odniósł się do zaplanowanych 20.000 zł, na rekultywację wysypiska 

śmieci w Białych Błotach.  

Maciej Pikuła Kierownik Referatu Rolnictwa i Budownictwa odpowiedział, że plan 

rekultywacji z pozostałymi dokumentami wpłynął do urzędu marszałkowskiego pod koniec 

czerwca i na chwilę obecną czekamy na decyzję zatwierdzającą całą dokumentację. Założenie 

jest, że realizacji będzie przebiegała w latach 2018 – 2022, a założenia finansowe nie zostały 

przygotowane, ponieważ, jeśli urząd marszałkowski zatwierdzi plan w takiej formie, w jakiej 

został przygotowany, to do grudnia będzie możliwość aplikowania o dofinansowanie do 

rekultywacji wysypiska. Powiedział, że w chwili obecnej czekamy na kontrolę Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska, a planowana kwota 20.000 zł przeznaczona zostanie na 

podkłady geodezyjne, wznowienie granic składowiska i odnowę ogrodzenia. Kwota ta jest 

zabezpieczeniem realizacji wskazanych działań, które wykazane zostaną we wniosku  

o dofinansowanie tego przedsięwzięcia.  

Pani Skarbnik nadmieniła, iż w WPF na lata 2020 – 2021 w załączniku przedsięwzięć została 

wskazana kwota 1 mln złotych na tę inwestycję.  

Następnie członkowie posiedzenia dyskutowali nad kwestią wydatkowania środków  

z funduszu sołeckiego poszczególnych sołectw.  

Po omówieniu zagadnień finansowych Przewodniczący Rady Gminy poddał omawiany 

projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została 

podjęta jednogłośnie – 10 głosami „za”.  

 

Uchwała Nr XLVII/362/2018 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 5b.  
 
Pan Przewodniczący w kolejnym punkcie dotyczącym zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie Wschodniego Obszaru Krajobrazu Borów Tucholskich, poprosił Pana Macieja 

Pikułę o wprowadzenie.  

Maciej Pikuła Kierownik Referatu Rolnictwa i Budownictwa poinformował, że chciałby 

przedstawić założenia do projektu w sprawie zmian do Wschodniego Obszaru Krajobrazu 

Borów Tucholskich, który Zarząd Województwa przesłał w dniu 2 lipca. Wskazał, że jest to 

największy Obszar Chronionego Krajobrazu w gminie Jeżewo. W styczniu br. była już 

wprowadzana zmiana do tej uchwały wobec zmiany przepisów ustawy. Natomiast od 2017 

roku urząd marszałkowski prowadzi prace związane ze zmianami Wschodniego Obszaru 

Krajobrazu, a efektem tych zmian jest przesłany projekt uchwały do zaopiniowania. 

Poinformował, że rada gminy ma możliwość nieuzgodnienia takiego projektu w sytuacji, gdy 

zapisy w znaczący sposób blokują możliwość rozwoju gminy. Zmiany, które następują 

otwierają szerszy krąg możliwości, ponieważ pierwotna wersja była bardzo rygorystyczna, 

chociażby dla spójności aktów prawnych m.in. w zmianach do sposobu użytkowania na 

wskazanym obszarze. Istotnym punktem projektu uchwały jest zmiana dotycząca 

wprowadzenia zakazów w terenach leśnych, poza terenami leśnymi, w użytkach 

ekologicznych i doprecyzowania bądź zmiany przepisów.    

Radny Sławomir Stefan powiedział, iż uważa, że gmina Jeżewo zostanie zablokowana  

w zakresie rozwoju gospodarki leśnej czy rolnej i zostanie tylko działalność turystyczna, 

patrząc na proponowane zmiany. Zaproponował, aby spotkać się z przedstawicielami urzędu 

marszałkowskiego i skonsultować proponowane zmiany.  

Pan Pikuła dopowiedział, że zakres proponowanych zmian, który uszczegółowiony został  

w stosunku do zapisów pierwotnych działać będzie na korzyść zainteresowanego.  

Na powyższe podjęto dyskusję, proponując również spotkanie z sąsiednimi gminami, które 

wchodzą w ten obszar (…), lasami państwowymi, aby przedyskutować proponowane zmiany, 

analizy przepisów, które nie są sprecyzowane i nie działają spójnie dla prowadzenia 

racjonalnej gospodarki wodnej i rolnej na wskazanym terenie. Uzgodniono, iż w opinii Rady, 

tematyka ta powinna podlegać szerszym konsultacjom. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały  

w sprawie Wschodniego Obszaru Krajobrazu Borów Tucholskich, ze wskazaniem na opinię 

pozytywną, a w uzasadnieniu ujęciu zapisu o przeprowadzaniu szerszych konsultacji  

w podobnej tematyce.  Następnie Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania, w wyniku  

którego uchwała została podjęta 4 głosami „za”, 5 głosami „wstrzymującymi się”.  

Radny Sławomir Stefan nie brał udziału w głosowaniu, ponieważ nie ma informacji  

w omawianym temacie, które umożliwiłyby podjęcie decyzji za lub przeciw.  

 

Uchwała Nr XLVII/363/2018 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 5c.  
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie ogłoszenia gminnego konkursu dożynkowego i przyjęcia 

regulaminu jego przeprowadzenia, został przedstawiony przez Przewodniczącego obrad,  

a następnie poddany pod głosowanie. W Wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała 

została podjęta jednogłośnie – 10 głosami „za”.  

 

Uchwała Nr XLVII/364/2018 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 6. 

W kolejnym punkcie porządku obrad, głos zabrali: 

Radna Józefa Manikowska zapytała, na jaki cel została przeznaczona kwota 2.200 zł 

Pan Wójt wyjaśnił, że kwota ta została przekazana na rzecz Kół Gospodyń Wiejskich z terenu 

gminy, w ramach przygotowań do gminnych dożynek.  

Radna Józefa Manikowska zapytała o budynek i teren przy Szkole Podstawowej w Czersku 

Świeckim, po jej likwidacji.  

Pan Maciej Pikuła odpowiedział, że opracowany zostanie  projekt na zagospodarowanie tego 

terenu oraz budynku szkoły, w ramach rewitalizacji społecznej.  

Następnie Wójt poinformował o przeprowadzonych kontrolach Państwowej Straży Pożarnej 

w placówkach oświatowych. Wskazał też na problemy jakości wody w Laskowicach, gdzie 

powstanie plan przebudowy wodociągu, który zniwelowałby te problemy.  

Pan Pikuła dopowiedział, że plan ten zakłada wymianę 9 węzłów, które mają problem 

połączeń ze względu na różne średnice rur.  

Radny Henryk Rybak zapytał o plany, projekty czy opracowaną dokumentację remontową 

budynku Gimnazjum w Laskowicach, po jego wygaszeniu.  

Pan Wójt odpowiedział, że jeśli otrzymamy dofinansowanie do inwestycji kanalizacyjnej, to 

będzie można robić dalsze plany inwestycyjne.  

Radny Stefan zapytał o prowadzoną działalność na terenie byłego tzw. SKR w Jeżewie,  

w zakresie działalności wtórnej, produkcji folii.  

Pan Maciej Pikuła odpowiedział, że na tym terenie nie ma pozwolenia na działalność 

przemysłową, a ma ona jedynie charakter recyklingowy.  

Radny Sławomir Stefan zapytał, czy wyjazdy OSP powtarzają się do tych samych miejsc  

z powodu podtopień związanych ze złym profilowanie dróg lub ze złym stanem sieci 

kanalizacyjnej.  

Wójt odpowiedział, że zgłoszenia do wskazanych zdarzeń zdarzają się szczególnie w czasie 

intensywnych opadów, jednak nie są to stałe czy często powtarzające się punkty. 

Radny Sławomir Stefan zapytał o możliwość wykorzystania na budynkach użyteczności 

publicznej fotowoltaiki. 

Wójt Gminy wskazał, że gmina Jeżewo wykorzystała możliwość dofinansowania do inwestycji 

kanalizacyjnej, a inne gminy w odnawialne źródła energii.   
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Ad. 7. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy  

p. Dariusz Werkowski  podziękował wszystkim zebranym za udział w XLVII sesji  

VII kadencji Rady Gminy i o godz. 1300  zamknął obrady sesji.  

 

  Protokołowała:                                                                             Przewodniczący Rady Gminy 
 
 Dominika Rakowicz                                            Dariusz Werkowski       

  

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


